
Protokół Nr X /2019 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 lipca 2019 r. 

 

X Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

25 lipca 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1620. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie X Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),   

-  Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska, 

-  Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz - Górzkowska   

-  Główny Księgowy Sebastian Kiński,  

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

-  Ewa Dembek (Starosta Nowomiejski w latach 2010 – 2014)   

-   Przewodniczący Rady Powiatowej Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolniczej Zbigniew 

Ziejewski, 

-  Kierownik Nadzoru Wodnego w Nowym Mieście Lubawskim Tomasza Grzywacza, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska z Kuriera Iławskiego, Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad pożegnano odchodzącą na emeryturę 

Skarbnik Powiatu Halinę Bartkowską. Gratulacje otrzymała również Katarzyna Trzaskalska, 

która od 1 lipca br. sprawuje funkcję Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 
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Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Wojciech Kozłowski i Jan Rochewicz. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Jacek Rydel. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Rydel wyraził zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny Rydel został 

powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił zaproponowany porządek obrad (załącznik nr 5) Następnie 

zapytał czy radni mają jakieś uwagi do porządku obrad. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6. Przyjęty porządek obrad przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie X Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie sprawozdań z działań podejmowanych przez nadzór wodny na obszarze 

powiatu nowomiejskiego. 

9. Zapoznanie się z bieżącą sytuacją Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 

Lubawskim Sp. z o.o. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

10. Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych, wyniki matur. 

11. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za okres od 01 stycznia 
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do 31 lipca 2019 r. 

12. Przerwa 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Nowomiejskiego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Nowomiejskiego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego sytuacji szpitali powiatowych. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad X Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad IX Sesji Rady Powiatu Marek Romanowski poinformował, że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Przyjęto protokół nr IX/2019. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 13 

czerwca do 18 lipca 2019 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 23, 29 i 30 maja 

oraz 12, 18, 19 i 27 czerwca (załącznik nr 8) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 22.06 – Festiwal Smaków w Biskupcu; 

- 25.06 – Starosta spotkał się z Wojewodą i złożył na jego ręce wniosek dotyczący 

sfinansowania zakupu karetki dla Szpitala Powiatowego; 

- 27.06 – posiedzenie Zarządu Powiatu; posiedzenie Powiatowej Rady Rynku Pracy; 
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- 28.06 – Walne Zebranie Członków Cechu Rzemiosł Różnych i Przedsiębiorczości; 

posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; inauguracja obchodów Dni Nowego Miasta 

Lubawskiego; 

- 29.06 – jubileusz 60-lecia OSP w Osetnie; jubileusz 65-lecia Koła Łowieckiego „Pełnia” w 

Łąkorzu; 

- 04.07 – konsultacje społeczne projektu strategii rozwoju województwa „ Warmińsko – 

Mazurskie 2030. Strategia rozwoju społeczno – gospodarczego”, w których uczestniczył 

Marszałek Województwa wraz z pracownikami; 

- 05.07 – posiedzenie Zespołu ds. monitoringu i ewaluacji Wojewódzkiego Programu Polityki 

Prorodzinnej 2017 – 2021; 

- 06.07 – jubileusz 100-lecia OSP w Mroczenku; 

- 11.07 – posiedzenie Zarządu Powiatu; 

-12.07 – wojewódzkie obchody Dnia Walki i Męczeństwa Wsi Polskiej w Zielonce 

Pasłęckiej; 

- 14.07 – Festiwal Chleba i Miodu w Łąkorzu; 

- 18.07 – posiedzenie Zarządu Powiatu; otwarcie nowej placówki Poczty Polskiej w Nowym 

Mieście Lubawskim; 

- 22.07 – posiedzenie Rady Budowy inwestycji – remont drogi Partęczyny – Tereszewo; 

- 23.07 – spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji i Z-cą Komendanta Powiatowego 

PSP – omawiano sprawy bieżące; 

- 24.07 – wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Powiatu. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radny Romanowski powiedział, że ma kilka pytań do p. Starosty lub Naczelnika Wydziału 

Inwestycji w związku ze skargą jaka wpłynęła od pani /wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady 

Powiatu/. Radny powiedział, że skarżąca zarzuca organowi wykonawczemu, że: (…)zawierał 

umowy na usługę prowadzenia audytu wewnętrznego (…) bez ogłoszeń na stronach BIP 

zmniejszając przez to możliwy krąg wykonawców, co nie wyklucza umyślne działanie organu 

wykonawczego na szkodę jednostki samorządu terytorialnego w zakresie niegospodarności  

w wydatkowaniu środków publicznych poprzez wybieranie wykonawców w sposób 
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nietransparentny z potencjalnie wyższą ceną usługi niż występującą na rynku usługodawców 

tej usługi (…)    

Radny Romanowski powiedział, że oczywiście Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zajmie się 

tą sprawą dogłębnie, ale na razie radny ma następujące pytania do Starosty: 

- czy faktycznie ogłoszenie o zamówieniu publicznym na audyt nie było opublikowane na 

stronach BIP; 

- czy ogłoszenia o zamówieniach do progu określonego ustawą czyli 30 tys. euro są 

publikowane na stronach BIP.  

Radny dodał, że starał się je odszukać, nie mógł znaleźć, a jeśli ich nie ma, z czego to wynika. 

Poinformował, że zapoznał się z regulaminem udzielania zamówień publicznych i tam w par. 

4 pkt 3 jest zapisane, że w celu uzyskania najlepszej ceny można się zwrócić z zapytaniem do 

potencjalnych wykonawców w trzech trybach: pisemnie, w formie elektronicznej, faxem lub 

poprzez publikację na stronie internetowej w Biuletynie Informacji Publicznej. Uchwała daje 

możliwość wyboru tej drogi. Radny zapytał czy Starostwo korzysta z trybu zamieszczania 

informacji na stronie internetowej w Biuletynie Informacji Publicznej; jeśli nie, dlaczego. 

Przewodniczący odparł, że tą sprawą powinna się zająć Komisja. Do dyspozycji Komisji będą 

wszystkie organy administracji i Komisja musi przygotować stanowisko w tej sprawie.  

Radny Romanowski stwierdził, że może Starosta nie ma takich informacji, ale Naczelnik 

Wydziału Inwestycji mógłby coś na ten temat powiedzieć.  

Przewodniczący powtórzył, że od ustalenia tego jest Komisja. 

Radny Romanowski zwrócił się z zapytaniem dotyczącym działalności dyskoteki „Ibiza”  

w Gwiździnach (załącznik nr 9).  

Komendant Powiatowy Policji Jacek Drozdowski odparł, że odpowiedź nastąpi na piśmie.  

Radni nie zgłosili więcej wniosków i zapytań. 

Ad. 8 

Rozpatrzenie sprawozdań z działań podejmowanych przez nadzór wodny na 

obszarze powiatu nowomiejskiego 

Sprawozdania nadzorów wodnych stanowią załączniki nr: 10, 11, 12 i 13. 

Kierownik Nadzoru Wodnego w Nowym Mieście Lubawskim Tomasz Grzywacz 

poinformował, że na terenie powiatu nowomiejskiego działa jeden Regionalny Zarząd 

Gospodarki Wodnej w Gdańsku i dwa Zarządy Zlewni. W obrębie Zarządu Zlewni w Toruniu 

działa Nadzór Wodny w Nowym Mieście Lubawskim, Nadzór Wodny w Brodnicy i Nadzór 

Wodny w Ostródzie natomiast w obrębie Zarządu Zlewni w Tczewie – Nadzór Wodny  

w Iławie. Jeżeli chodzi o Nadzór Wodny w Nowym Mieście Lubawskim, działa on na 
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obszarze 5 powiatów (brodnicki, działdowski, iławski, ostródzki i nowomiejski), 15 gmin. 

Powierzchnia nadzoru to 1043,07 km, długość administrowanych rzek – 282,9 km. Liczba 

obiektów piętrzących - 13, 2 budowle pomocnicze. Na administrowanym obszarze znajduje 

się 41 jezior i zbiorników o łącznej powierzchni 2 700 hektarów. Zakres wykonywanych prac 

utrzymaniowych: 

- wykoszenie roślin na rzece Groblica, 

- ręczne wykoszenie roślin z rzeki Wel na terenie gminy Grodziczno, 

- ręczne wykoszenie roślin z rzeki Katlewka, 

Dodatkowo wykonywano różne prace własnymi siłami, czasami przy pomocy straży pożarnej 

(np. usuwanie zatorów). W ubiegłym roku udrażniano m.in. rzekę Drwęcę w związku  

z uroczystościami odpustowymi. W tym orku takie udrożnienie również jest przewidziane. 

Dużo prac związanych jest w usuwaniem wywrotów, złomów, chodzi głównie o chore 

drzewa. W 2018 r. utrzymaniem objętych było 6 rzek, w tym roku – 10, a w planie na rok 

przyszły jest 16 rzek. W tym roku w trakcie są prace na rzece Groblicy, Katlewce, Struga 

Rynek, Mroczanka. Niebawem wykonawca wejdzie na rzekę Wel. W planie na przyszły rok 

jest rzeka Świniarc i Wólka.  

Przewodniczący zapytał czy inwestycje związane z konserwacją są wykonywane na bieżąco. 

Dodał, że w rolnicy zrzeszeni w spółce wodnej w Biskupcu są zaniepokojeni, że dawno nie 

było żadnych prac konserwacyjnych na rzece Osie czy Młynówce. Biorąc pod uwagę niski 

stan wód, robi się duże zamulenie. Wystarczy duża ulewa i może być problem.   

P. Grzywacz odpowiedział, że jest to teren podlegający pod Nadzór Wodny w Iławie, on nie 

posiada informacji w tym zakresie. Dodał, że w 2018 r. umowy z wykonawcami zawierano 

pod koniec sierpnia, a w tym już w czerwcu, więc prace zaczną się szybciej. 

Radny Jan Czapliński zapytał gdzie można zgłaszać przypadki zwałów drzew do rzeki Wel 

czy Drwęca.    

P. Grzywacz odpowiedział, że pod Nadzorem Wodnym w Nowym Mieście Lubawskim jest 

cała rzeka Wel, natomiast Drwęca na odcinku - od ujścia rzeki Wel do Sugajnicy.  

Radny Czapliński zapytał czy można takie drzewo usunąć prywatnie samemu. 

P. Grzywacz odpowiedział, że można, ale za każdym razem trzeba to indywidualnie 

uzgadniać z Nadzorem. Czasem trzeba sprawdzić czy nie potrzebna jest zgoda wójta itp. 

Radny Romanowski poinformował, że ma informacje z pewnego źródła, że rzeka Osa będzie 

w tym roku na pewno czyszczona, budżet na to wynosi 300 tys. zł. Być może już jest 

wybrany wykonawca robót.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania do tego tematu. Radni nie mieli pytań. 
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Ad. 9 

Zapoznanie się z bieżącą sytuacją Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 

Lubawskim Sp. z o.o. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie na piśmie (załącznik nr 14). 

Wczoraj na wspólnym posiedzeniu komisji obszernie omówiono temat.  

Dyrektor Szpitala Powiatowego sp. z o.o. Bogumił Kurowski poinformował, że wczoraj 

przedstawiał szczegółą informację, a dziś z racji niedyspozycji głosowej, przedstawi jedynie 

kilka ogólnych informacji. Strata za 6 miesięcy br. wyniosła 1 147 tys. zł. Zobowiązania 

wymagalne na dzień 23 lipca wynoszą 524 tys. zł. Jeżeli chodzi o obsadę kadrową, udaje się 

ją spinać. Są dwa roszczenia grupowe o zwiększenie wynagrodzeń. Dotyczy to pracowników 

laboratorium diagnostycznego i lekarzy chirurgów. Sytuacja szpitala jest o tyle trudna, że 

udaje się regulować płatności płacowe, ale niestety powstają zaległości z tytułu płatności za 

towary i usługi. Dostawcy domagają się zapłaty, uzależniają dostawę towarów i usług od 

uregulowania zaległych płatności. Zwyżka zaplanowana przez NFZ na II półrocze wynosi ok. 

280 tys. zł, jednak środki te nie pokrywają faktycznych kosztów działalności szpitala. 

Większość szpitali powiatowych znalazła się w podobnej sytuacji jak nasz. Szpitale 

funkcjonują dzięki dotowaniu ich bieżącej działalności przez organy założycielskie lub 

właścicieli. Dyrektor poinformował, że już w sierpniu trudno będzie utrzymać działalność na 

dotychczasowym poziomie, natomiast we wrześniu należy obawiać się poważnego kryzysu. 

Na NFZ  nie ma co liczyć, a jakie są możliwości finansowe powiatu - wszyscy wiedzą. 

Dyrektor dodał, że na wspólnych komisjach zadeklarował wolę ustąpienia z funkcji  

w sytuacji, kiedy w opinii Rady Powiatu znajdzie się ktoś, kto lepiej sobie poradzi w obliczu 

takiego finansowania szpitala. Dyrektor stwierdził, że nie ma możliwości sfinansowania się 

szpitala, nie tylko naszego, przy takim poziomie finansowania przez NFZ. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do tego tematu. Radni nie mieli pytań. 

P. Kurowski wyszedł z sali obrad. 

Ad. 10 

Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych, wyniki matur 

Informacje stanowi załącznik nr 15 i 16. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Barbara Orłowska poinformowała, że 

wyniki naboru i matur były analizowane na wspólnym posiedzeniu komisji. 11 marca br. 

Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie naboru uczniów do szkół ponadpodstawowych na 
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rok szkolny 2019/2020 ustalając kierunki na jakie będzie prowadzony nabór. Dyrektorzy 

przedstawili Zarządowi informację z naboru. Wyniki są dobre. W Zespole Szkół w Nowym 

Mieście Lubawskim udało się utworzyć 5 klas po szkole podstawowej (przyjęto 136 uczniów) 

i 5 klas po gimnazjum (przyjęto 108 uczniów). Kierunki kształcenia: społeczno – medialny,  

medyczny i nauk o zdrowiu, matematyczno – techniczny, ekonomiczno – lingwistyczny, 

sportowo – obronny. Klasy po szkole podstawowej mają w pełni zadowalającą liczbę. Jeżeli 

chodzi o klasy po gimnazjum, najmniej liczna jest klasa społeczno – medialna.  

Z doświadczenia jednak wiadomo, że ruch uczniów w klasach trwa do września i często 

przybywa uczniów do mniej licznych klas. W Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku 

utworzono po 7 klas Technikum i szkoły branżowej (po szkole podstawowej i gimnazjum)   

z czego tylko jedna klasa jest jednokierunkowa – technik grafiki i poligrafii cyfrowej,  

pozostałe są wielokierunkowe. Do technikum po gimnazjum  przyjęto 118 uczniów, do szkoły 

branżowej – 110. Do klas po szkole podstawowej – do technikum przyjęto 117 uczniów, do 

szkoły branżowej 91 uczniów. Ogółem przyjęto 208 uczniów. Jeżeli chodzi o wyniki matur, 

w powiecie średni wynik to 73%, przy czym w tym mieszczą się też wyniki matur w szkołach 

niepublicznych i szkole w Bielicach. Wyniki te nie odbiegają od wyników w ościennych 

powiatach – w powiecie iławskim i ostródzkim wynik również jest na poziomie 73%. Wynik 

matur w Zespole Szkół Zawodowych – 73%, 9 osób jest uprawionych do poprawki. Wynik 

matur w Zespole Szkół w NML wyniósł 82,2%, do poprawek może przystąpić 14 osób.  

P. Orłowska dodała, że ma nadzieję, że % zdawalności wzrośnie. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do tego tematu. 

Radny Mieczysław Łydziński stwierdził, że był zaskoczony wynikami matur. Zdawalność na 

poziomie 73% to jego zdaniem bardzo słaby wynik. Nieco lepiej wygląda to jeżeli chodzi  

o Zespół Szkół – 82%, ale też nie jest to dobry wynik. Można porównać to do wyników matur 

sprzed 20-30 lat. Wtedy, jeśli matury nie zdały np. 4 osoby, to już nie było dobrze. Jeżeli 

teraz matury nie zdaje co czwarty uczeń, to jest tu jakaś praca do wykonania. Jeśli 

uwzględnimy to, że poziom obecnych matur jest niższy niż bywało dawniej, to tym bardziej 

jest to niepokojące. Nie jest pocieszeniem to, że w ościennych powiatach czy w kraju jest 

podobnie. Jest podobnie bo mamy upadek szkolnictwa publicznego, jest niski poziom 

nauczania, stąd takie efekty. Mówi się o tym, że obecne studia wyższe są na poziomie 

dawnego liceum. P. Łydziński dodał, że trzeba próbować coś z tym robić. 

Radny Romuald Koszewski zapytał jak wyniki matur w naszych szkołach prezentują się na 

tle wyników w województwie. 
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P. Orłowska odparła, że przede wszystkim istotne jest to, że nie można porównywać wyników 

matur w liceum i technikum. Uczniowie wybierają technikum przede wszystkim po to, by 

zdobyć zawód. Nigdy matury w technikum nie osiągną takiego wyniku jak w liceum. 

Przedstawione dane dotyczą wyników matur przed egzaminami poprawkowymi. Po 

poprawkach OKE przedstawia szczegółowy raport. Z dotychczasowej praktyki wynika, że 

wyniki matur w LO po poprawkach nigdy nie spadają poniżej 90% i mamy nadzieję, że  

w tym roku będzie podobnie. W Zespole Szkół Zawodowych z reguły po poprawkach jest ok. 

78%. Jeżeli chodzi o średni wynik wojewódzki w liceach było to 83,9 %, technikum – 65,6%. 

W kraju odpowiednio: 86,4 % i 70,5%. Powiat nowomiejski jest mały i nie ma możliwości 

porównania jednego liceum z drugim, a porównywać liceum do technikum nie można. 

Radny Jacek Rydel poprosił o przekazanie radnym wskaźników opracowanych przez CKE, 

jak już będą dostępne. Szczegółowsze dane będą bardziej pomocne. 

Wicestarosta Jerzy Czapliński odniósł się do wypowiedzi radnego Łydzińskiego. Zwrócił 

uwagę, że w tym roku do klas pierwszych przyszło ok. 650 uczniów, z tego 170 do szkoły 

branżowej czyli zdecydowana większość idzie do szkół gdzie na końcu jest matura. Dla 

porównania – w czasach kiedy Wicestarosta kończył szkołę podstawową, do szkoły średniej 

szło kilkanaście % uczniów. To też obrazuje skalę zdawalności matur. Kiedyś do szkoły 

średniej szło kilkanaście % uczniów, a teraz ok. 70%, więc nie należy się dziwić, że 

zdawalność matur jest niższa. Zdaniem Wicestarosty w przypadku liceum zdawalność jest 

całkiem duża, a w szkole w Kurzętniku – niezła. Nie mamy się czego wstydzić.    

Ad. 11  

Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za okres od 01 

stycznia do 31 lipca 2019 r. 

Sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 17 omówił Przewodniczący Komisji Jan 

Czapliński. Wyjaśnił, że w planie kontroli na I półrocze była jeszcze kontrola w Zespole 

Szkół w NML, ale w uwagi na czas – matury, nabór, przesunięto kontrolę na wrzesień.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania do sprawozdania. Radni nie mieli 

pytań.  

Ad. 12 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 15 radnych.  
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Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz- Górzkowska, Sebastian 

Kiński, Maciej Sikorski, protokolant – Anna Andrzejczak oraz przedstawiciele mediów: 

Aleksandra Malinowska i Grzegorz Podkomorzy. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18. 

Uchwała nr X/64/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 19. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20.  

Uchwała nr X/65/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 21. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Wniosek o odwołanie p. Haliny Bartkowskiej 

stanowi załącznik nr 22. 

P. Bartkowska poprosiła Radę Powiatu o przegłosowanie uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 23. 

Uchwała nr X/66/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 24. 

Przewodniczący w imieniu Rady Powiatu jeszcze raz podziękował p. Bartkowskiej za pracę.  

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Nowomiejskiego 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Wniosek Starosty o powołanie p. Sebastiana 

Kińskiego na stanowisko Skarbnika Powiatu stanowi załącznik nr 25. 

Starosta poinformował, że nie wprowadza żadnej rewolucji i na stanowisko Skarbnika 

Powiatu proponuje p. Sebastiana Kińskiego – dotychczasowego Głównego Księgowego.  

P. Kiński posiada stosowne wykształcenie – 3-letnie studia wyższe zawodowe na kierunku 

zarządzenie i marketing, studia wyższe magisterskie na kierunku finanse i bankowość, studia 

podyplomowe na kierunku wycena nieruchomości. P. Kiński jest zatrudniony w Starostwie 

Powiatowym od 1.03.2004 r., w tym od 1.10.2010 r. – na stanowisku Głównego Księgowego. 

Starosta wnioskował o powołanie p. Kińskiego na stanowisko Skarbnika Powiatu 

Nowomiejskiego. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 26. 

Uchwała nr X/67/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 27. 

Przewodniczący i Starosta w imieniu Rady Powiatu pogratulowali p. Kińskiemu objęcia 

stanowiska. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego sytuacji szpitali 

powiatowych 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Radny Łydziński powiedział, że nie mógł uczestniczyć w posiedzeniu komisji, na którym 

analizowano projekt uchwały. Niemniej jednak chce dziś wygłosić komentarz do projektu 

uchwały w imieniu Klubu Radnych PiS, którego jest Przewodniczącym. Radny powiedział ,że 

podstawowe pytanie jest takie -  jaka jest naprawdę intencja podejmowania tego typu 

uchwały, Radny powiedział, że doszukuje się w tym elementów kampanii wyborczej do 

Parlamentu, które odbędą się jesienią tego roku. Sytuacja naszego szpitala jest omawiana 

niemalże na każdym posiedzeniu Rady Powiatu. Wielokrotnie głos zabierał Dyrektor Szpitala 

Powiatowego. Ten głos sprowadza się w zasadzie do jednego: to nie my, to Rząd nie daje 

pieniędzy. W związku z tym powstaje wrażenie, że próbuje się zepchnąć winę, oddalić 

odpowiedzialność przyjętą na siebie. Sytuacja szpitala ulega systematycznemu pogorszeniu, 

nie tylko w kontekście finansowym, ale i organizacyjnym, bo są problemy z kadrą lekarską, 

obsadzeniem dyżurów nocnej i świątecznej opieki. Radni otrzymali informację dotyczącą 

kosztów. Z zestawienia nie widać jakichś dramatycznych wzrostów. Są różnice w kosztach, 
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ale nie aż tak drastyczne. Co innego wynagrodzenia – tu widać duży wzrost. Porównując 

2017 r. do 2019 r. jest to wzrost o ok. 30%. Temat, który się przewija we wszystkich 

wystąpieniach Dyrektora Kurowskiego to ryczałt, a konkretnie kwestia jego przywrócenia. 

Radny stwierdził, że tyle już zabiegów czyniono, Dyrektor jeździł na protesty, na spotkania 

do Dyrektora NFZ, Ministra Zdrowia itd. Niestety, starania te nie przyniosły oczekiwanego 

rezultatu i chyba trzeba powiedzieć, że jest to sprawa „nie do ugryzienia” i chyba nie ma co 

wracać do tego tematu. Gdyby była to sprawa do rozwiązania, to już dawno by to nastąpiło  

i temat byłby zamknięty. Dyrektor wiele razy to mówił i dziś też to wyartykułował, że jeżeli 

znajdzie się człowiek na jego miejsce, to on chętnie podda się weryfikacji. Radni słyszeli to 

już niejednokrotnie. Zdaniem radnego Łydzińskiego nie ma sensu powtarzać to kolejny raz, 

bo do niczego to nie prowadzi. Jeżeli Dyrektor uznaje, że w jakiś sposób nie radzi sobie  

z problemami szpitala, nie widzi możliwości rozwiązań, powinien sam podjąć męską decyzję. 

Jasne stanowisko Dyrektora załatwiłoby sprawę. Systematyczne pogarszanie sytuacji szpitala 

nie zatrzyma się ani jutro, ani za miesiąc czy pół roku. Wręcz przeciwnie – będzie się to 

pogłębiać, chyba, że Rząd wystąpiłby z inicjatywą zmiany systemu służby zdrowia. Na to się 

raczej nie zanosi. Nie należy oczekiwać, że Rząd będzie załatwiać wszystkie nasze sprawy. 

Co innego kwestie ogólne dotyczące struktury, finansowania centralnego - z tego Rząd Prawa 

i Sprawiedliwości się wywiązuje. Nigdy finansowanie szpitali nie było takie duże jak jest 

obecnie. Dwie kadencje koalicji PO i PSL i w tym czasie nic konstruktywnego się nie 

wydarzyło. Radny dodał, że nie przypomina sobie, żeby wówczas Rada występowała  

z intencyjnymi uchwałami dot. zmiany finansowania szpitala. A był to czas na zabezpieczenie 

tych kwestii i być może dziś bylibyśmy w zupełnie innym miejscu. Trzeba podejść do sprawy 

lokalnie - zbadać sytuację konkretnego szpitala, jego zarządzanie, organizację. Jednak nie 

wszystkie szpitala upadają. Są szpitale, które funkcjonują i radzą sobie całkiem nieźle. Radny 

wielokrotnie podkreślał, że jeżeli są jakieś sprawy do rozwiązania w naszym szpitalu, trzeba 

je śmiało podejmować. Jeżeli forma spółki z o.o. nie sprawdza się, może okaże się że lepsza 

jest inna forma organizacyjna. Trzeba by sprawdzić jak funkcjonują szpitale znajdujące się  

w innej formie organizacyjnej; jak one sobie radzą. Takie analizy chyba nie zostały 

poczynione. Mamy do czynienia jedynie z bieżącym administrowaniem, łataniem dziur itd. 

Przewodniczący poprosił, aby radny skonkretyzował swoją wypowiedź. Jego wywód niczemu 

nie służy. Radny zarzuca Zarządowi uprawnianie polityki. Radny jest w błędzie, to on zaczął 

uprawiać tu politykę. Stanowisko podobne zajęły też inne powiaty. Radny chyba nie chce 

dostrzec tego, w jakiej sytuacji znalazły się szpitale powiatowe, a jako radny powiatowy 

powinien dbać o szpital jak i o cały powiat. Na razie radny nie daje żadnej alternatywy.   
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Radny Łydziński powiedział, że sama inicjatywa podjęcia uchwały jest sprawą polityczną. 

Padło stwierdzenie – dajcie rozwiązanie. Jednak nie należy mylić ról – jest organ 

założycielski, jest organ prowadzący, jest Dyrektor, który na nowomiejskie warunki zarabia 

bardzo dobrze. Od takiej osoby oczekiwać należy większej kreatywności. To są podmioty 

zobowiązane do przedstawiania konkretnych rozwiązań. Rada może stanowić ciało doradcze, 

ale nie będzie zastępować ani Dyrektora ani Starosty.  

Przewodniczący poprosił, aby nie uprawiać polityki. Radny miał czas na sformułowanie, 

wniosku czy uwagi do projektu uchwały. Jeśli radny się z nim nie zgadza, może wyrazić 

swoją wolę w głosowaniu. Zarząd przygotował stanowisko, a każdy radny może zdecydować 

czy go poprze czy nie. 

Radny Łydziński powiedział, że opinie, zwłaszcza klubu radnych muszą być wypowiedziane, 

a ograniczanie czasu wypowiedzi nie powinno mieć miejsca. 

Przewodniczący powiedział, że zabierze głos radnemu, jeśli wypowiedź będzie nie na temat. 

Radny Łydziński odparł, że to jest akurat bardzo subiektywne. Zaapelował do 

Przewodniczącemu, aby umożliwił radnemu wypowiedź. Dodał, że obserwuje czasem 

sytuacje, kiedy ktoś mówi nie na temat, ale Przewodniczący nie reaguje. 

Przewodniczący poprosił, aby nie oceniać jego działań, bo teraz nie jest na to czas.  

Radny Łydziński poinformował, że wszyscy członkowie Klubu PiS są za tym, aby szpital 

funkcjonował; żeby funkcjonował poprawnie. Wszelkie możliwe działania w celu ratowania 

sytuacji szpitala radni PiS będą popierać, ale tu widzą, że nie ma jasnej, wyraźnej intencji 

przy podejmowaniu przedmiotowej uchwały. Nie proponuje się żadnych konkretnych 

rozwiązań, wobec czego członkowie Klubu Radnych PiS wstrzymają się w głosowaniu nad 

uchwałą. 

Starosta powiedział, że stanowisko Rady będzie kolejnym apelem – tym razem będzie to apel 

Rady Powiatu i nie można mówić, że jest to apel polityczny. We wrześniu ubiegłego roku, 

kiedy były spotkania w Warszawie na zgromadzeniach czy pikietach, nie było wyborów. 

Wszystkie grupy związane z ochroną zdrowia od roku apelują, proszą o coś, co się należy 

szpitalom powiatowym, a właściwie jego mieszkańcom. Mieszkańcom należy się, aby ten 

szpital nadal istniał. Rząd załatwia dużo spraw. Tego nikt nie neguje. Trzeba jednak 

powiedzieć wyraźnie, że służbę zdrowia i oświatę zostawiono samym sobie, a konkretnie 

samorządom. Jeżeli chodzi o nabór, w naszym powiecie udało się znaleźć miejsce dla 

każdego ucznia, który chciał się uczyć w naszych szkołach. Inna kwestia – w jakich 

warunkach będzie odbywała się nauka.  

Przewodniczący poprosił o uwagi do uchwały. 
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Starosta powiedział, że nie ma znaczenia forma prawna w jakiej będzie funkcjonował szpital 

– czy to będzie SP ZOZ czy spółka, problemy będą te same. Wycena świadczenia jest taka 

sama.  

Radny Daniel Zdanowski podziękował za apel. Dodał, że sam chciał wystąpić z taką 

inicjatywą, ale zobaczył, że jest to w materiałach sesyjnych. Stwierdził, że trzeba być ślepym, 

żeby nie widzieć jak postępuje finansowa choroba szpitali w całej Polsce. Finansowanie 

podwyżek, rosnących kosztów usług, bieżącej działalności szpitali nie znajduje pokrycia we 

wzroście finansowania w NFZ. Po to jest ten apel, żeby Rada Powiatu wspólnym głosem 

zwróciła się do władz centralnych, żeby coś zaczęło się dziać w tym temacie. Znajdują się 

kolejne miliony dla Torunia, budowany jest nowy port  komunikacyjny, znajdują się kolejne 

miliony na inwestycje, a nie ma pieniędzy na uratowanie sytuacji w służbie zdrowia. Rząd nic 

w tej sprawie nie robi. 

Radny Romanowski powiedział, że można by się zgodzić z tym, co powiedział radny 

Zdanowski i Starosta, gdyby nie fakt, że są szpitale, które sobie radzą. Radny dodał, że zna 

przykład szpitala w Nidzicy. Ten szpital jest „na plusie”, a ma te same warunki finansowania. 

Z czego to wynika? Radny polecił radnemu Zdanowskiemu, żeby zajrzał do statystyk  

i sprawdził ile Rząd PO/PSL przeznaczał na służbę zdrowia (jaki % budżetu), a ile obecny 

Rząd przeznacza. Można dyskutować, że środki są w jakiś sposób źle kierowane, ale pula 

pieniędzy na pewno jest wyższa niż za rządów koalicji PO/PSL. 

Przewodniczący stwierdził, że my w apelu wskazujemy konkretnie na braki w finansowaniu 

naszego szpitala. 

Starosta powiedział, że nie można porównywać szpitali nie znając ich struktury. Nie można 

porównać naszego małego szpitala, który ma 4 oddziały, do szpitali, które mają dochodowe 

działy tj. neurologia, urologia, psychiatria. Dobrze byłoby, żeby Rząd się nad tym pochylił. 

Radny Zdanowski przypomniał apel podpisany przez dyrektorów szpitali. Z tego co pamięta 

radny, z terenu Warmii i Mazur było to 15 szpitali. To pokazuje skalę problemu. To nie jest 

zrzucanie odpowiedzialności, tylko realny problem, którym powinny zająć się władze 

centralne. 

Starosta stwierdził, że czy był Rząd koalicji PO/PSL czy obecny, nikt się poważnie nie zajął 

problemem służby zdrowia. Starosta dodał, że miał nadzieję, że skoro tamta władza nie 

zrobiła nic, to ta obecna będzie trochę bardziej ambitna i podejmie ten trud. 

Radny Romanowski stwierdził, że skoro cztery oddziały nie są dochodowe, może trzeba 

zrobić jakiś ruch – zaciągnąć kredyt, stworzyć dochodowy oddział i zatrzymać niekorzystny 

trend.  
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Starosta odparł, że to też analizowano. Dyrektor rozważał uruchomienie ortopedii, ale już 

wiadomo, że szanse na uzyskanie kontraktu są niewielkie, bo z analiz NFZ wynika, że takich 

oddziałów na terenie województwa jest za dużo. 

Przewodniczący powiedział, że każdy mógł się wypowiedzieć na temat projektu uchwały. 

Należy przystąpić do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 28. 

Uchwała nr X/68/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 29. 

Ad. 18 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o skargę, zapewnił, że nie zostało złamane prawo. To, 

czego dotyczy pismo, jest zgodne z prawem zamówień publicznych. Pełną informację 

otrzyma komisja. 

Ad. 19 

Sprawy różne 

Przewodniczący poinformował, że Starosta podjął się zaproszenia na sesję Dyrektora 

Oddziału olsztyńskiego NFZ. Przewodniczący powiedział, że postarają się zorganizować 

sesję z udziałem p. Dyrektora, możliwe że już w sierpniu, mimo że w planie pracy Rady na 

sierpień nie przewiduje się sesji. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Radny Rydel powiedział, że w miniony poniedziałek rejestrował auto w Wydziale 

Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego.  Około 4 godziny czekał w kolejce. Ktoś 

kto zbywa auto, szybciej załatwia sprawę, ale jeżeli musi zarejestrować, czeka go 

wielogodzinne czekanie w kolejce. Nie jest to komfortowa sytuacja, bo nie ma zbyt wiele 

miejsc do siedzenia. Kiedy radny rejestrował auto było około 30 osób w kolejce, w tym osoby 

starsze. Wyjście z kolejki skutkuje tym, że traci się miejsce i ląduje na jej końcu. Radny 

zapytał czy nie można rozważyć wsparcie tego działu dodatkowym pracownikiem. 

Starosta odpowiedział, że faktycznie są takie dni, że gdyby nawet było 5 pracowników, nie 

rozładowałoby to kolejek. Wpływ na to ma też system informatyczny, czasem pewne 

czynności trochę trwają. Starosta powiedział, że monitoruje sytuację i jeśli jest szczególnie 

duża kolejka, do pomocy wchodzi Naczelnik lub jego Zastępca. Starosta dodał, że spróbuje 

usprawnić pracę Wydziału. 
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Radny Rydel powiedział, ze nie ma uwag do pracowników. Są kompetentni, mili, robią co 

mogą. Kultura i obsługa petentów jest na wysokim poziomie, ale widać, że pracowników jest 

za mało. 

Radny Mirosław Galiński powiedział, że sytuację mogłyby rozwiązać numerki.  

Klient mógłby załatwiać inne sprawy w międzyczasie, a nie traciłby kolejki. Można by w ten 

sposób rozładować zatory.   

Starosta odparł, że jest to sprawa do przemyślenia. 

Ad. 20 

 Zamknięcie sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady X Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


